

**PERTANYAAN DEWAN RAKYAT**

**PERTANYAAN : LISAN**  
**DARIPADA : YB. DATUK SAPAWI BIN AHMAD WASALI**  
**KAWASAN : SIPITANG**  
**TARIKH : 24 MAC 2014, ISNIN**

**SOALAN:**

**YB. DATUK SAPAWI BIN AHMAD WASALI (SIPITANG)** minta **MENTERI KERJA RAYA** menyatakan status terkini pelaksanaan projek Pan-Borneo, khususnya membabitkan laluan dari sempadan Sabah-Sarawak di Lawas/Sindumin hingga ke Kota Kinabalu.

## **JAWAPAN:**

Tuan Yang Di-Pertua;

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, pada tahun 2012, Kerajaan telah meluluskan Program Menaiktaraf dan Membaikpulih Jalan Pan Borneo dengan kos sebanyak RM457 juta. Daripada jumlah tersebut, sebanyak RM211.5 juta telah diperuntukkan untuk Negeri Sabah dan sebanyak RM245.5 juta untuk Negeri Sarawak.

Bagi Negeri Sabah, peruntukan tersebut telah diagihkan untuk pelaksanaan 86 projek seperti kerja-kerja pemuliharaan dan naiktaraf jalan, pembinaan lorong-lorong memotong, program keselamatan jalanraya dan rawatan kawasan kerap berlaku kemalangan (*blackspots*), pembaikan cerun dan juga pembaikan jalan-jalan yang sering ditenggelami banjir. Bagi Negeri Sarawak pula, peruntukan diagihkan kepada 23 projek yang meliputi kerja-kerja menaiktaraf jalan di Limbang dan Lawas dari piawai R3 ke R5, memperkukuhkan turapan jalan di Jalan Sibu-Selangau, 10 projek lorong memotong dan program keselamatan jalan.

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, selain daripada Program Naiktaraf Jalan Pan Borneo ini, terdapat beberapa projek Jalan Pan Borneo yang dilaksanakan secara berasingan. Antara projek yang terletak di laluan Kota Kinabalu – Sindumin ialah Projek Naiktaraf Jalan Donggongon-Papar Pakej 1 sepanjang 13.7km dengan kos projek RM232.9 juta yang telah bermula April 2013 dan dijangka siap pada bulan Oktober 2015.

Untuk masa hadapan, Kementerian ini akan memohon untuk meneruskan pelaksanaan projek Naiktaraf Jalan Donggongon-Papar Pakej 2 dan 3 sepanjang 27.6km dan juga akan memohon projek menaiktaraf Jalan Papar – Beaufort di dalam Rolling Plan ke-4 (2015), RMKe-10.

Sekian. Terima kasih